



LES RÉPUTÉS QUATUORS À CORDES ORFORD

WORLD-FAMOUS ORFORD STRING QUARTETS



Quatuor Orford

1965 - 1991

Orford Quartet

L'académie de musique et le centre de concert de renommée mondiale d'Orford Musique sont une grande source de fierté au Canton d'Orford. En 1965, ce centre portait le nom de Jeunesses musicales du Canada. Le Quatuor Orford a été formé cette année-là par le professeur Lorand Fenyves avec les violonistes Andrew Dawes et Kenneth Perkins, l'altiste Terence Helmer et le violoncelliste Marcel Saint-Cyr, quatre jeunes Canadiens. Un trésor musical était né!

For seven decades, its world-class summer music academy and concert center has been a source of pride for Orford Township. What is now Orford Musique was still the Jeunesses musicales of Canada Music Camp in 1965 when the Orford String Quartet was formed by a long-time teacher at the Music Camp, Lorand Fenyves. He brought together four young Canadians: violinists Andrew Dawes and Kenneth Perkins with violist Terence Helmer and cellist Marcel Saint-Cyr. A musical treasure, known around the world, was born.



1965



Source :
Société d'histoire
de Magog,
Fonds Centre
d'arts Orford

Lorsque le Quatuor Orford s'est dissout en 1991, il avait donné plus de 1 500 concerts au Canada, enregistré une grande partie du répertoire classique et contemporain, et avait fait connaître maints compositeurs canadiens. Le groupe a effectué des tournées aux États-Unis, en Amérique latine, en Europe et en Asie. Il a aussi reçu trois prix Juno (1985, 1987 et 1991), le premier prix du Concours quatuor de l'Union européenne de radio-télévision (1974) et trois prix du Conseil canadien de la musique (1978, 1981 et 1983). Comme le reconnaissent tous les auditeurs de Radio-Canada et CBC notamment, le plaisir donné par ces musiciens a contribué à la renommée d'Orford, encourageant ainsi des milliers de visiteurs à venir goûter la musique d'ici.

Source :
Les disques
de SRC



By its retirement in 1991 "the Orford" had played over 1,500 concerts in Canada, recorded much of the classical and contemporary repertoire, and been a determined champion of Canadian composers. The group toured the USA, South America, Europe, and Asia. It won numerous awards, including three Juno (1985, 1987, 1991), first prize in the quartet competition of the European Broadcasting Union (1974), and three Canadian Music Council Awards (1978, 1981, 1983). As all those who listen to music, particularly on the CBC and Radio-Canada, know, the beauty and pleasure they created have spread Orford's name widely and persuaded thousands of visitors to seek Orford's music too.

Nouveau Quatuor Orford

2009 -

New Orford Quartet

Leur retraite fut une grande perte pour les mélomanes. Mais en 2009, le Nouveau Quatuor Orford a été formé. Ses concerts à Orford Musique, ses nouveaux disques et de nombreux prix perpétuent la tradition d'un riche environnement musical.

Their retirement was a great loss for music lovers, but...in 2009, and once again in Orford Township, the "New Orford Quartet" was founded. Its concerts, including regular appearances at Orford Musique's summer festival, and its recordings and numerous prizes, have maintained the great Orford tradition.



Source : Site Facebook @neworford